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Významné události v ČR a ve světě 

Tento rok byl v celém světě poznamenán epidemií nemoci covid 19. 
 
V lednu vláda schválila energeticko-klimatický plán. Prezident Miloš Zeman na návrh premiéra Andreje 
Babiše (ANO) odvolal ministra dopravy Vladimíra Kremlíka (za ANO). Řízením ministerstva pověřil 
místopředsedu vlády a ministra průmyslu a obchodu Karla Havlíčka (za ANO). Vichřice Sabine v únoru 
po sobě zanechala škody ve výši 590 milionů Kč. Počátek roku byl poznamenán rozsáhlými požáry 
v Austrálii, které přetrvaly až do května. Vyhořela větší plocha, než jakou má celé Slovensko. Velká 
Británie dne 31. ledna formálně vystoupila z Evropské unie, jejímž členem byla od roku 1973. 
 
Dne 12. března vláda vyhlásila kvůli epidemii koronaviru nouzový stav. Nejprve do 30. dubna a podruhé 
do 17. května, kdy přestal po 66 dnech platit. Přijatá opatření výrazně zasáhla i ekonomiku. Jako první 
se 13. března omezila provozní doba restaurací, začal platit zákaz větších akcí. Už o den později vláda 
uzavřela obchody a služby s výjimkou potravin, lékáren, drogerií, čerpacích stanic a několika dalších. 
Později zastavila či omezila provoz i řada velkých firem, mimo jiné automobilky. Omezeno bylo 
cestování, různé výjimky platili pro dopravce a pendlery, téměř se zastavila letecká doprava. Vláda 
doporučovala práci z domova. Vláda následně přijala řadu opatření na pomoc podnikatelům; podpora 
byla často kritizována jako nedostatečná. Automobilka Škoda Auto zastavila výrobu. Obnovila ji až  
27. dubna. Automobilka Toyota Peugeot Citroën Automobile (TPCA) přerušila výrobu ve své kolínské 
továrně. Obnovila ji 25. května. V květnu vláda mj. schválila daňový balíček, který by měl firmám 
pomoci s následky šíření koronaviru. Snižuje DPH u ubytovacích služeb nebo u vstupenek na kulturní  
a sportovní akce z 15 na deset procent. V letních měsících epidemie koronaviru pomalu utichala. 
 
Zemřel většinový vlastník Sokolovské uhelné a.s. Ing. František Štěpánek. Velký patriot Sokolova, 
člověk, s kterým i naše radnice úzce spolupracovala. Následně na to v červenci společnost Sokolovská 
uhelná oznámila, že v srpnu ukončí provoz tlakové plynárny ve Vřesové. Firma nenašla společné řešení 
s vládou, které by umožnilo plynárnu dál provozovat. Dne 3. května začala vysílat nová celoplošná 
zpravodajská televize CNN Prima News. V září Škoda Auto představila nový čistě elektrický model 
Škoda Enyaq. Sněmovna stvrdila zrušení daně z nabytí nemovitostí. Dne 20. září do řeky Bečvy unikl 
kyanid. Ekologická havárie postihla řeku pod Valašským Meziříčím až po Přerov. Rybáři odvezli do 
kafilerie přes 40 tun ryb. Znečištění se v řece poté objevilo ještě několikrát. 
 
Dne 5. října vláda kvůli pandemii koronaviru podruhé vyhlásila nouzový stav, nejprve na 30 dnů, později 
byl prodloužen až do 12. prosince. V prosinci premiér Babiš oznámil, že vláda požádá o prodloužení  
o dalších 30 dní. Řada přijatých opatření zasáhla i do ekonomiky, především maloobchod, služby, 
turistiku či pořadatele kulturních akcí. Začal platit zákaz hromadných akcí, omezení pohybu a kontaktu 
s lidmi, uzavření restaurací, většiny maloobchodních prodejen a služeb nebo zákaz nočního vycházení. 
Firmy hojně přecházely na práci z domova. 
 
Dne 30. listopadu byly zprovozněny dva nové úseky dálnice D6 u Řevničova na Rakovnicku.  V listopadu 
byl nový prezidentem USA zvolen demokratický kandidát Joe Biden. 
 
V roce 2020 odešlo ze světa několik osobností společenského života. 20. ledna zemřel politik Jaroslav 
Kubera (1948), 30. ledna novinář a politik Luboš Dobrovský (1933), 1. března zpěvák a karikaturista Jan 
Vyčítal (1943), 12. března podnikatel a uhlobaron František Štěpánek (1954), 13. března atletka  
a oštěpařka Dana Zátopková (1923), 14. března zpěvačka Eva Pilarová (1940), 20. března hokejista 



Vladimír Zábrodský (1923), 9. dubna právník a poslanec, signatář Charty 77 Zdeněk Jičínský (1929),  
23. dubna rozhlasová a televizní hlasatelka Heda Čechová (1929), 10. července komunistický politik 
Miloš Jakeš (1923), 22. července výtvarník a herec Miloš Nesvadba (1925), 27. července herec Jan 
Skopeček (1926), 2. září textařka Jiřina Fikejzová (1927), 5. září režisér a herec Jiří Menzel (1938),  
3. října zpěvák a herec Karel Fiala (1925), 12. listopadu spisovatelka Valja Stýblová (1922), 24. listopadu 
moderátorka Kamila Moučková (1928), 7. prosince hudební skladatel Vadim Petrov (1932)  
a 27. prosince herec Ladislav Mrkvička (1939). 
 

Činnost MěÚ, ZM a RM, volby 

Volby do krajských zastupitelstev 
V říjnu se konaly volby do krajských zastupitelstev a v části republiky i do Senátu. Senátní volby u nás 
neproběhly. Novou koalici po dlouhém vyjednávání (více než 2 měsíce jednání) sestavili zástupci 
STANu, Pirátů, koalice ODS a KDU-ČSL, hnutí Místních, Volby pro kraj a SNK1, kteří mají 
v zastupitelstvu dohromady 25 hlasů z 45. Hejtmanem se stal Petr Kulhánek ze STAN. Volební účast  
v kraji byla 34,94 %. V Březové bylo zapsáno do seznamu voličů 2 202 občanů a odvolilo 738 voličů, 
takže volební účast činila 33,7 %. V těchto volbách vyhrálo na Březové hnutí ANO 2011 s počtem 
odevzdaných hlasů 238, na druhém místě byla Koalice STAN, TOP 09 se 116 hlasy a třetí místo patřilo 
České straně pirátské se 74 hlasy. 
 
Městský úřad Březová 
Městský úřad sídlil stále na adrese Nám. Míru 230. Úřední hodiny pro veřejnost byly v pondělí a ve 
středu od 8:00 do 11:00 a od 12:00 do 17:00 hodin. V prostorách vestibulu bylo nadále k dispozici 
infocentrum, sloužící po celý pracovní týden též jako podatelna a pracoviště Czech Point. Z důvodu 
koronavirových opatření pracoval Městský úřad v určitých měsících v omezeném režimu, kdy se 
pracovníci střídali po dvou dnech ve dvou skupinách.  
 
Pracovníci MěÚ  
K 3. 2. 2020 nastoupil do pracovního poměru na pozici elektrikáře p. Krupička Stanislav. Z důvodu úmrtí 
ukončila pracovní poměr dlouholetá pracovnice p. Zíková Dana (zemřela 8. 11. 2020). 
 
Úmrtí osobností 
V lednu zemřel dlouholetý předseda ČSCH Kostelní Bříza p. Zens Herbert a bývalý místostarosta  
p. Schneider František. V únoru nás opustil dlouholetý člen komise veřejného pořádku p. Bajzík Jan  
a v březnu bývalá členka kontrolního výboru p. Hejkalová Marie. V říjnu zemřel kamenický patriot  
p. Pravda Jaroslav, který se staral o kamenickou kapličku, a v listopadu zemřela zaměstnankyně MěÚ 
p. Zíková Dana. 
 
Kronika města 
Kroniku města od letošního roku zpracovává Mgr. Michal Bedeč (vedoucí MFC a KD) společně  
s p. Lenkou Fialovou, pracovnicí MěÚ. Ta ji zapisuje i krasopisem do ručně vedené kroniky. 
 
Činnost rady města 
Rada města se sešla na deseti řádných jednáních a na dvou schůzích mimořádných a probírala např. 
tuto problematiku: 
1. jednání 13. ledna – finanční odměny aktivním občanům a členům společenských organizací za rok 
2019, přidělení bytu č. 11 v čp. 122 ul. Komenského, bytů č. 11, 16, 23 a 27 v čp. 213, ul. Bezejmenná, 
seznam členů zásahové jednotky pro rok 2020,  



2. jednání 10. února – výběr zhotovitele veřejné zakázky „Sběrný dvůr“, jmenování Ing. Maška Jiřího 
CSc. a Bc. Pehaniče Michala jako další členy komise výstavby, přidělení bytu č. 0 v čp. 133, nám. Míru,  
3. jednání 9. března - rozpočet města na rok 2020, limit počtu pracovníků MěÚ na rok 2020, pravidla 
rozpočtového procesu, účetní závěrku ZŠ, MŠ ul. Smetanova a MŠ ul. Komenského za rok 2019, 
přidělení bytu č. 21 v čp. 121, ul. Komenského, prodej vozidla GAZELLE 33027, výběr dodavatelů 
veřejné zakázky „Obnova povrchů ploch na Březové“, veřejné zakázky „Obnova fasády čp.131-135“, 
veřejné zakázky „Kaple Rudolec“,  
4.jednání 6. dubna – přidělení bytu č. 6 v čp. 136, nám. Míru, úlevu na nájemné podnikatelům, kteří 
museli z důvodu covidu přerušit svoji činnost, 
5. jednání 11. května – účetní závěrku za rok 2019, rozbor hospodaření za rok 2019, závěrečný účet 
města za rok 2019, Strategický plán rozvoje města Březová a přidružených obcí na období 2021-2026, 
organizační schéma MěÚ platné od 1. 6. 2020, schválení lékařům omezení činnosti z důvodu covidu,  
6. jednání 8. června – petici občanů proti plánovanému prodeji pozemku p. č. 442/1 v k. ú. Březová, 
řádnou roční účetní závěrku společnosti Služby města Březová s.r.o.,  
1. mimořádné jednání 8. července - přidělení bytu č. 5 v čp. 213 ul. Bezejmenná, výběr dodavatele 
veřejné zakázky „Modernizace výpočetní techniky ZŠ Březová“,  
2. mimořádné jednání 27. července – přidělení bytu č. 27 v čp. 213, ul. Bezejmenná, výběr zhotovitele 
veřejné zakázky „Březová – rekonstrukce ploch, 
7. jednání 7. září - přidělení bytu č. 2 v čp. 138, nám. Míru a bytu č. 6 v čp. 139, nám. Míru, volba členů 
dozorčí rady Služby města Březová (Šafnerová Květoslava, Bc. Kortus Pavel, Mgr. Staňková Zuzana 
Ph.D), 
8. jednání 12. října – přidělení bytu č. 13 v čp. 120, ul. Komenského,  
9. jednání 10. listopadu – přidělení bytu č. 29 v čp. 122, ul. Komenského, přidělení bytu č. 9 a č. 30 
v čp. 213, ul. Bezejmenná, rozpočet zřízených příspěvkových organizací MŠ a ZŠ na rok 2021, 
střednědobý výhled rozpočtu zřízených příspěvkových organizací MŠ a ZŠ na roky 2022 a 2023, 
delegování p. Bělíčka J. na valnou hromadu Sokolovské vodárenské, odvolání a jmenování nového 
člena dozorčí rady Služeb města Březová,  
10. jednání 7. prosince - termíny zasedání RM a ZM pro rok 2021, přidělení bytu č. 16 v čp. 121,  
ul. Komenského, nenavyšování nájemného v nebytových prostorách v roce 2021.  
 
Činnost zastupitelstva města  
Zastupitelstvo města se scházelo na pravidelných měsíčních zasedáních (celkem osm jednání řádných 
a jedno mimořádné). Pravidelně řešilo běžnou problematiku v rámci své kompetence (rozpočet města 
a jeho úpravy, prodeje pozemků, přijetí či poskytnutí dotací apod.)  Na některých jednáních byli v úvodu 
vedením města oceněni zasloužilí dárci krve. Zastupitelé města projednávali např. tyto body: 
1. jednání 27. ledna – plán práce kontrolního výboru pro rok 2020  
2. jednání 27. dubna – rozpočet města na rok 2020, pravidla rozpočtového procesu v roce 2020,  
3. jednání 25. května - 1. rozpočtové opatření, účetní závěrku města za rok 2019, rozbor hospodaření 
města za rok 2019, závěrečný účet města za rok 2019, Strategický plán rozvoje města a přidružených 
obcí na období 2021 – 2026, jmenování předsedů a členů výborů pro období 2018-2022 (FV -  
p. Šafnerová Květoslava, Mgr. Bedeč Michal, Mgr. Halčinská Milena, KV - Boukal Lubomír, Ing. Pokluda 
Radomír, Vytisková Dagmar, Kročáková Marie a Kašíková Marie), 
4. jednání 22. června – 2. rozpočtové opatření, mimořádnou odměnu místostarostovi města,  
1. mimořádné jednání 27. července – 3. rozpočtové opatření 
5. jednání 21. září - 4. rozpočtové opatření  
6. jednání 26. října –  5. rozpočtové opatření 
7. jednání 23. listopadu –  6. rozpočtové opatření 
8. jednání 21. prosince – 7. rozpočtové opatření, pravidla rozpočtového provizoria pro rok 2021, 
termíny zasedání ZM pro rok 2021, navýšení měsíční odměny místostarostovi města. 
 
 



Stížnosti, žádosti o informace dle zák.106/1999 Sb.  
V roce 2020 byla MěÚ Březová doručena pouze 1 písemná stížnost, která se týkala odbagrování 
prodaného pozemku na Březové. U vyřízení stížnosti bylo postupováno dle schválených pravidel. 
Stížnost byla vyřízena ve stanovené lhůtě a byla klasifikována jako neoprávněná. Během roku bylo 
řešeno starostou a pracovníky MěÚ také několik stížností ústních, s jejichž vyřízením byli stěžovatelé 
spokojeni při osobní návštěvě.  
 
V roce 2020 byly doručeny MěÚ Březová 3 písemné žádosti o podání informace dle zák. č. 106/1999 
Sb. Jednalo se o zaslání investičního plánu města na rok 2020, o informaci ke konkrétní veřejné zakázce 
a informace k městskému hřbitovu (poplatky, náklady, majitel atd) a k bytům v majetku města (počet 
bytových jednotek, dodavatel el. energie, tepla a vody). Březová. Během roku pracovníci MěÚ 
poskytovali dále ústní informace občanům v mezích uvedeného zákona. 
 
Obecně závazné vyhlášky a směrnice 
V roce 2020 nebyly vydány žádné nové směrnice ani vyhlášky. 
 
Komise a výbory  
Komise RM a výbory ZM pracovaly v roce 2020 ve nezměněném složení. 
 
Březovský zpravodaj  
I v roce 2020 vydávala radnice informační měsíčník Zpravodaj města Březová a přidružených obcí, 
který nadále vycházel ve formátu A4 v barevném provedení. 
 

Hospodaření města 

Rozpočet 
U daňových příjmů měst a obcí v ČR došlo v roce 2020 k výrazným propadům kvůli epidemiologické 
situaci a s tím souvisejícím omezením ekonomických činností. Přestože město zaznamenalo pokles 
sdílených daní přibližně o 3,37 mil. Kč, nebylo to nakonec tak nepříznivé, jak se čekalo a dosáhlo téměř 
úrovně, která byla plánována ve schváleném rozpočtu. Města a obce zaznamenala pokles sdílených 
daní.  Toto snížení bylo totiž v téměř celé výši vyrovnáno tzv. kompenzačním bonusem podnikatelům 
a živnostníkům. Nejvýrazněji však výši daňových příjmů ovlivnilo vysoké inkaso poplatku za uložení 
odpadů tzv. „skládkové“. Tento poplatek byl oproti předpokladu vyšší o více jak 5,20 mil. Kč, jelikož byl 
v rozpočtu 2020 plánován s určitou opatrností vzhledem k jeho potenciálně nejistému inkasu.  
Kapitálové výdaje byly v důsledku koronavirové pandemie rovněž sníženy. Došlo k přesunu akce „Černý 
Mlýn - cyklostezka, přemostění (1,40 mil. Kč)“, akce „Adaptace interiérů MěÚ - vnitřní vybavení (0,65 
mil. Kč)“ a dalších drobnějších akcí (Rudolec - využití půdních prostor Rudolecké stodoly - ubytování a 
dokončení územního plánu) k realizování v následujících letech. Nicméně, i přes nepříznivou 
pandemickou situaci se v roce 2020 investovalo hodně. Největší investicí byl Sběrný dvůr, a to ve výši 
11 mil. Kč. Vzhledem k tomu, že se jedná o rozsáhlou akci, bude její realizace pokračovat  
i v následujících letech, kdy opět bude představovat jednu z největších investic. 
 
Stavy prostředků na bankovních účtech  
Běžné účty          1. 1. 2020         31. 12. 2020 
Základní běžný účet   29.714.235,71 Kč  20.577.738,34 Kč 
Běžný účet ČNB (dotační)  33.089.820,45 Kč  34.954.320,29 Kč 
Celkem                  62.804.056,16 Kč  55.532.058,63 Kč 
 

 



Majetek  
V roce 2020 došlo k největšímu navýšení aktiv zejména v položce Stavby, a to z důvodu fyzického 
dokončení a zařazení do užívání těchto akcí – smuteční kaple na hřbitově (16,71 mil Kč), restaurace čp. 
56 v Kamenici (10,19 mil. Kč), přístřešky na popelnice 0,58 mil.Kč) a herní sestavy pro děti (0,39 mil. 
Kč). Některé další realizované investiční akce nebyly k 31.12.2020 ještě dokončeny, jsou ve fázi 
rozpracovanosti (Sběrný dvůr, rekonstrukce hasičské zbrojnice, adaptace interiérů MěÚ). 
 
Závazky, úvěry  
V roce 2020 došlo k plánovanému splacení „překlenovacího“ úvěru na investiční a neinvestiční akce 
realizované a hrazené v roce 2019. Jednalo se o akce, které byly v roce 2020 splaceny z očekávaných 
dotací či přebytku hospodaření předchozích let. Co se týče závazků a záloh na dotace tak 
nejvýznamnější transfery jsou „Zateplení budov čp.136-140 – 4,98 mil. Kč“ a „Oprava komunikace  
a ploch před bytovými domy čp.96-130 – 2,43 mil. Kč“. 
 
Pohledávky 
K nejvýznamnějším patří pohledávky na nájemném za byty vč. služeb: dluh 1,6 mil. Kč (2019: 1.6 mil. 
Kč), na nájemném za nebytové prostory: dluh 330 tis. Kč (2019: 307 tis. Kč) a pohledávky za odpady 
215 tis. Kč (2019: 263,2 tis. Kč). 
  
Cenné papíry, podíly ve společnostech  
Město nevlastní žádné cenné papíry. Majetkový podíl má město v Sokolovské vodárenské s.r.o. (účetní 
hodnota 31,3 mil. Kč, 2,68 %) a ve firmě Služby města Březová, s.r.o. (200.000,00 Kč, 100 %).  
 

Investice  
Kapitálové výdaje byly v důsledku koronavirové pandemie a tím souvisejícím snížením daňových příjmů 
(sdílených daní) rovněž sníženy. Došlo k přesunu akce „Černý Mlýn - cyklostezka, přemostění (1,40 mil. 
Kč)“, akce „Adaptace interiérů MěÚ - vnitřní vybavení (0,65 mil. Kč)“ a dalších drobnějších akcí (Rudolec 
- využití půdních prostor Rudolecké stodoly - ubytování a dokončení územního plánu) k realizování  
v následujících letech. Je třeba zmínit, že v roce 2020 se i přes nepříznivou pandemickou situaci 
investovalo hodně. Nejvýznamnější investiční akce: 
 
     Rozpočet 2020  Čerpáno 2020    
Sběrný dvůr    11.120,0 tis. Kč             11.080.5 tis. Kč 
Adaptace interiérů MěÚ                              3.200,0 tis. Kč  3.021,0 tis. Kč 
Hřbitov kaple – zvon, dovyb. interiéru       720,0 tis. Kč      518,2 tis. Kč 
Náměstí čp.131-135 a 100-101 -    3.950,0 tis. Kč   3.844,0 tis. Kč 
Doplnění ornamentů fasády, balkony 
Kamenice čp.56 – sklepy, vodoteč    1.260,0 tis. Kč   1.241,8 tis. Kč 
Rudolec – výstavba kaple     2.895,0 tis. Kč   2.892,3 tis. Kč 
Hasičská zbrojnice – garáž, ter. úpravy       900,0 tis. Kč      887,4 tis. Kč 
ZŠ – vzduchotechnika         910,0 tis. Kč      909,2 tis. Kč 
Přístřešky na popelnice           950,0 tis. Kč      577,8 tis. Kč 
 
Hospodářská činnost 
Město hospodářskou činnost neprovozuje.  
 
Přijaté dotace 
I v tomto roce město získalo několik významných investičních dotací např. na rekonstrukci veřejného 
osvětlení Drahotín (SFŽP). Radnice dále obdržela „běžné“ provozní dotace ze státního rozpočtu na 



výkon státní správy.  Z rozpočtu kraje se v tomto roce podařilo získat dotaci na provoz běžeckých stop 
(25 tis. Kč), na obnovu prvků dětských hřišť (277 tis. Kč), na propagační materiály (45 tis. Kč), na pořízení 
radiostanice pro hasiče (70 tis. Kč). Obce Dolní Rychnov, Rovná a Těšovice přispěly 225 tis. Kč na 
zajištění požární ochrany. Dále radnice obdržela celou řadu finančních darů či úhrad za reklamu od 
podnikatelských subjektů na pořádání některých významných kulturních akcí, kterých ale v roce 2020 
bylo z důvodu covidu 19 velice málo. 
 
Poskytnuté dary a dotace  
Město nadále formu dotace nebo finančního daru podporovalo nejrůznější zejména místně činné 
sportovní kluby, zájmové spolky a další veřejně prospěšné neziskové subjekty. Dále byly v roce 2020 
dle jednotlivých usnesení RM poskytnuty příspěvky fyzickým osobám na částečnou úhradu nákladů 
pohřbu rodinného příslušníka (celkem 66 tis. Kč), na nově narozené děti (celkem 19 tis. Kč), dle 
dlouhodobě platných pravidel pak seniorům na čipové karty MHD (celkem 8,2 tis. Kč), vstupné do 
bazénu v Sokolově (3,6 tis. Kč), či na obědy v ŠJ Březová (celkem 63,5 tis. Kč). Nejvyšší podpora  
z rozpočtu města směřovala TJ Olympie Březová na vybavení a činnost – 283,7 tis. Kč, FK Olympie 
Březová na činnost, vybavení a účast v divizní soutěži – 725 tis. Kč, AMK Březová na soutěž ME a P ČM 
– 30 tis. Kč, Trial Teamu Březová na organizaci M ČR a MS v trialu – 50 tis. Kč, rovněž byla hrazena 
dotace na činnost městské policie Sokolov na Březové (170 tis. Kč) a mimořádný pak byl např. finanční 
dar pro nadační fond Adámkova cesta – 27 tis. Kč. 

 

Kulturní a společenský život 

Kulturní akce, Kulturní dům  
Plány na kulturní akce v tomto roce byly velkolepé, ty nejvýznamnější se měly konat v duchu oslav 
výročí 60 let od povýšení Březové na město. Bohužel, rok 2020 byl, co se týká kulturních akcí, značně 
poznamenán epidemickou situací v souvislosti s výskytem nemoci Covid-19. Oproti předchozímu roku 
fungoval v roce 2020 kulturní život naplno víceméně jen čtyři měsíce. Na většině akcí, které se během 
roku stihly, a mohly uskutečnit se organizačně podílel tým pracovníků kulturního domu a MFC Březová, 
dále také ostatní zaměstnanci městského úřadu a řada dobrovolníků (z bývalé kulturní komise apod.).  
Hlavní kulturní akcí celého roku je vždy tradiční Ples města. Ten se konal 31. ledna, a hlavním tématem 
bylo již zmíněné výročí 60 let od povýšení Březové na město. Celá zábava se konala v retro stylu, jako 
hosté vystoupili The Pangea Beatles revival a Elvis Presley revival. Již tradičně celým večerem provázela 
taneční kapela Koala Band a moderátorem byl Vladimír Keblúšek. Vystoupila také TS Mirákl, pro 
přítomné byl připraven DJ, fotokoutek a stylová retro kavárna.  
Dalšími navštěvovanými tradičními akcemi v prvních měsících roku, které se ještě stihly uskutečnit, 
byly Rybářský ples (21. 2.) a dále, ve spolupráci se ZŠ pořádané, oslavy Masopustu (14. 2.). Během 
prvních dvou a půl měsíce se dále v prostorách kulturního domu uskutečnily tyto akce: divadelní 
představení ochotnického souboru ze Sokolova „Dovolená s rizikem“ (25. 2.), posezení s aktivními 
občany Březové (5. 2.), vyhodnocení dětských sportovců za rok 2019 (18. 2.) a řada dalších divadel pro 
MŠ či různorodých akcí městské knihovny – soutěž „Nekoktám, čtu!“ (21. 2.) a přednáška „Styl a image 
2“ (10. 3.). Tím kulturní život až do letních měsíců utichl, od poloviny března přišel první lockdown  
a zákaz konání veřejných akcí. 
Tradiční stavení máje proběhlo bez přítomnosti veřejnosti, její pokácení uspořádalo město ve 
spolupráci s dobrovolnými hasiči v sobotu 13. 6. V červnu již totiž došlo k určitému rozvolnění vládních 
opatření. 29. 6. se v amfiteátru KD uskutečnilo poslední zvonění deváťáků ze ZŠ. 
V červenci (25. 7.) se uskutečnila tradiční akce „Kamenické letní slavnosti - Pouť ke kapli sv. Máří 
Magdalény“, kde mimo jiné vystoupil dechový orchestr Březováček a skupina „How-wada“. Na 
přelomu měsíců červenec a srpen se v Březové měly konat velké letní oslavy výročí města, kdy měla 
Březová také hostit 28. ročník Setkání Březových. Kvůli opatřením však byla akce přeložena na příští 
rok. 13. ročník Březovské metalové noci proběhl v areálu Výsluní v sobotu 29. 8.  



Kulturní akce se konaly ještě po dobu měsíce září. Dne 1. 9. se v kinosále kulturního domu uskutečnilo 
zahájení školního roku, tentokrát byli v hlavní roli noví prvňáčci, kteří usedli v kinosále do provizorní 
třídy. Setkání harmonikářů – 15. ročník – se v tomto roce uskutečnil v odloženém termínu, a to 12. 9. 
Akce byla v duchu vzpomínky na spoluzakladatelku Olinku Homolkovou (v roce 2020 uběhlo 5 let od 
jejího úmrtí). Na akci vystoupila mimo jiné i známá česká skupina Šlapeto.  
Poslední kulturní akcí roku 2020 byla beseda s herci a režisérem z nového českého filmu „Bábovky“. Ta 
se uskutečnila spolu s premiérovou projekcí filmu v kině Admira, a s diváky přijely diskutovat režisér 
Rudolf Havlík, autorka knižní předlohy Radka Třeštíková a herečka Jana Plodková. Moderátorem 
besedy byl Vladimír Keblúšek. 
Tradiční zájezdy pro děti ani veřejnost se letos nekonaly. 
 
Kino Admira 
I provoz kina byl kvůli covidu-19 omezen. Během roku bylo v digitálním kině a letním kině Admira 
promítnuto 64 filmů. Ty navštívily 1.143 diváků. Průměr je tedy 17,06 diváka na jeden film, nutno však 
podotknout, že i při provozu kina byla návštěvnost negativně ovlivněna epidemickou situací a platnými 
vládními opatřeními. Nejnavštěvovanějším filmem byla nová česká komedie „Bábovky“. 
 
Dechový soubor Březováček  
Dechový soubor v tento rok stihnul pouze doprovodit masopustní průvod městem. Od 11.3. byly 
zastaveny všechny kulturní akce. V červenci se opět sešel a zahrál při Pouti ke kapli sv. Máří Magdalény 
a tím skončili veškeré letošní akce. 
 
SPOZ 
Z důvodu covidových opatření se vítání občánků nekonalo. 
  
Kultura v integrovaných obcích  
Z aktivit v našich přidružených vsích stojí především za zmínku pravidelný kulturně-společenský život 
organizovaný aktivisty z Rudolce, kteří zde opět uspořádali celou řadu aktivit jak pro místní obyvatele 
(Stavění a Kácení máje, Den dětí, různé kulinářské soutěže apod.), tak také tradiční a velice úspěšnou 
nadregionální akci pro širokou veřejnost Rudolecký kotlík. 
Od 1.6.2020 je novým nájemcem kamenické hospůdky „Kamčatky“ p. Martin Tuch, i ten se podílí na 
organizaci některých kulturních a společenských akcích v Kamenici.  
  
Setkání Březových  
V tomto roce se setkání Březových z důvodu epidemiologických opatření neuskutečnilo. 
 
Dětské divadlo Lupínek 
Dne 19. ledna 2020 uplynulo 25 let od založení Dětského divadelního souboru Lupínek na Březové. Rok 
2020 se nesl ve znamení opětovného nacvičení autorské pohádky „Kominické štěstí aneb Jak Sazička 
Stázička štěstí hledala… tentokrát i mezi tučňáky“. Bohužel se však nesl také v duchu epidemie 
koronaviru, a proto byly nejen kulturní akce odloženy na neurčito, a tím tedy i vystoupení souboru 
Lupínek.  
Jedno z posledních povolených uskutečněných vystoupení souboru Lupínek bylo na Statku Bernard 
v neděli dne 27. 9. 2020 od 16 hodin. Každý z nás občas potřebuje štěstí, a proto jsme jim přivezli výše 
zmíněnou pohádku. Toto dílo v roce 2019 sepsala paní učitelka Olga Langerová, která v roce 1995 na 
Březové divadelní soubor Lupínek založila, a která je stále naší oporou. I přes současnou nepříznivou 
situaci u nás i ve světě a přes chladné podzimní počasí, si každý z diváků odnesl kousek toho 
kominického štěstíčka.  
 
 



Knihovna  
Rok 2020 byl pro všechny z nás jiný, také v městské knihovně se rok zastavil již v březnu.  
V lednu jsme se ještě stihli vzdělat v oblasti sebeobrany v lekci Krav Magy, který vedl pan Josef 
Miskolczi.  
Další zajímavou akcí, která ještě proběhla, byl podvečerní workshop s názvem „Keramika poslepu“  
v rámci projektu „Vnímám, i když nevidím“. Zakladatelkou tohoto projektu je paní učitelka Pavla 
Křížková ze ZUŠ v Sokolově a hlavní myšlenkou je pěstování empatie a tolerance k lidem s hendikepem, 
a který by měl zároveň nevidomým pomáhat s poznáváním světa, jenž je pro ně vizuálně nedostupný. 
V naší knihovně jsme vytvořili podmínky pro několik dobrovolníků, kteří podstoupili experiment, kdy 
za úplné tmy jednak poznávali hmatem prostorové artefakty vytvořené žáky výtvarného kroužku,  
a dále za tmy vlastnoručně tvořili vlastní prostorové keramické plastiky. Na závěr si mezi sebou 
účastníci ohmatali a prohlédli své "slepé" výtvory.  
V únoru přivítal v naší knihovně žáky čtvrtých tříd a šesté třídy komiksový scénárista Daniel Vydra.  
Místní kolo čtenářské soutěže „Nekoktám, čtu!“ bylo poslední setkání se žáky ZŠ v knihovně roku 2020. 
Krajské kolo se kvůli pandemii covid-19 již neuskutečnilo. 
Setkávání s veřejností při kulturních či vzdělávacích akcích bylo v roce 2020 poslední, aniž bychom to 
tušili, s paní vizážistkou Danou Beranovou, a konkrétně šlo o dárek ženám k MDŽ, tentokrát  
s programem nazvaným „Osobní styl a image“.  
Uzavření knihovny v jarních měsících jsme využili k revizi knižního fondu, pomáhali jsme šít roušky  
a pomalu jsme rušili a přesouvali již naplánované akce na nové termíny. Nikoho z nás však nenapadlo, 
jaký dopad na společenský a kulturní život bude pandemie covid-19 mít. Z akcí, o které jsme v roce 
2020 přišli, lze zmínit zejména spolupráci se ZŠ (akce jako „Noc s Andersenem“, královské pasování 
čtenářů, deváťáci čtou prvňákům, škola naruby, besedy a workshopy s ilustrátory a spisovateli, 
výtvarné soutěže, čtenářské dílny aj.). Rády nás navštěvovaly i děti z mateřských školek, i tato setkávání 
se bohužel z důvodu nařízení vlády nekonala.  
Jedinou výstavou, která se uskutečnila ve spolupráci s Kulturním domem byla ukázka modelů hradů  
a zámků březovského modeláře a gymnazisty Péti Sachera.  
I přes nepříznivé podmínky a hygienická opatření navštívilo Městskou knihovnu na Březové v roce 2020 
osobně či on-line více jak 12700 čtenářů, kteří si vypůjčili přes 27000 titulů. Do knižního fondu přibylo 
933 nových titulů a zaznamenali jsme velký zájem o audioknihy.  
 

Sport 

FK Olympie Březová 
V roce 2020 začala činnost FK Olympie Březová v měsíci lednu pro všechny kategorie, jak mužů, tak 
mládeže, a to několika přípravnými zápasy v měsících leden-únor. Vstup do samotné soutěže byl první 
březnový týden, kdy sehráli muži A svůj první, ale bohužel i zároveň poslední utkání soutěže, která byla 
následně přerušena z důvodu covid-19. Ostatní kategorie z důvodu zastavení soutěží již do utkání 
nevstoupily.  
Činnost klubu byla znovu obnovena začátkem měsíce červen, kdy všechny kategorie začaly s nadějí  
s přípravou na nový soutěžní ročník 2020/2021. Ten začal mistrovskými utkáními v první polovině 
srpna, ovšem znovu bylo vše po rozšíření nemoci Covid-19 v první polovině října pozastaveno. Do konce 
roku se již nic nezměnilo.  
K trénování a přípravám se klub vrátil koncem listopadu, a svou činnost ke dni 20. 12. 2020 pro tento 
rok ukončil. 
Rok 2020 byl pro sportovní činnost velice složitý. Ovšem i přesto měli všichni naši trenéři, hráči a ostatní 
osoby působící v FK Olympii velkou snahu o sportovní činnost a reprezentaci města. 
 
TJ Olympie Březová 
Oddíl zápasu začal trénovat hned po novém roce. V měsíci lednu proběhlo přezkoušení všech 
rozhodčích v rámci republiky. V únoru začaly soutěže, a to turnaji v Kladně, Plzni a Praze, kterých se 



zúčastnili i naši zápasníci.  Od 15. března do konce června Svaz zápasu přerušil všechny soutěže 
z důvodu omezení kontaktních sportů. Od toho okamžiku jsme trénovat nemohli. Až v měsíci září jsme 
opět začali, ale s vyhlášením nouzového stavu byla tělocvična uzavřena. Následně Svaz zápasu na valné 
hromadě zrušil všechny soutěže do konce roku. Museli jsme proto zrušit i námi pořádaný turnaj. 
Také volejbalový oddíl RTV (Rekreační tělesné výchovy) musel kvůli epidemii přerušit na dlouhou dobu 
své úterní trénování, stejně jako účast na turnajích pořádaných RTV v okresu Sokolov. V období 
uzavřené sportovní haly MFC se hráči scházeli na nohejbalovém hřišti FK Olympie Březová. V roce 2020 
měl oddíl volejbalu RTV celkem 12 stálých členů. Očekávané rozvolnění v prosinci bohužel nepřišlo,  
a tak bylo nutno oželet i plánované rozloučení s rokem v březovském Bowlingovém centru. I přesto, že 
členská základna pomalu stárne, chystá se náš volejbalový oddíl RTV uskutečnit v roce 2021 volejbalový 
turnaj pro neregistrované, pokud to tedy zdravotní situace dovolí.  
Cvičenky z oddílu Kondičního cvičení čelily covidovému „běsnění“ výpravami do přírody. Prošly se po 
okolí Březové, směrem na Rudolec a Kostelní Břízu, vyrazily pro minerální vodu k prameni u Nové Vsi. 
Také proto zůstávají stále optimisticky naladěny. 
Obdiv zaslouží futsalisté z oddílu FC Rudolec, kteří svou aktivitu rozvíjeli vždy, když to bylo vzhledem 
k epidemiologické situaci jen trochu možné. V lednu uspořádali 15. ročník Novoročního turnaje, ve 
kterém obsadili neoblíbené čtvrté místo. V únoru pak pořádali turnaj ve stolním tenisu.  
V březnu, kdy se o slovo začal hlásit covid-19, se muselo hrát jen o sobotách a nedělích, což nebylo pro 
naše futsalisty ideální a v konečném pořadí ligy jim patřilo 11. místo. Dne 11. července se zúčastnili 
kvalitně obsazeného turnaje Termit cup v Lokti, kde si vynahradili zpackanou sezonu a po penaltovém 
rozstřelu obsadili 2. místo. Navíc byl nejlepším brankářem turnaje vyhodnocen rudolecký Vladimír 
Kroft. V srpnu se konal v Josefově Memoriál Josefa Pastiera, na kterém naše družstvo obsadilo  
10. příčku. V září začala nová sezóna. Snad bude lepší… 
Gymnastický oddíl stačil v roce 2020 vybojovat vítězství mladších žákyň v okresní soutěži pořádané 
Asociací školních sportovních klubů. První místo vybojovala v soutěži jednotlivkyň Viktorka Zímová. 
Také starší žákyně si svým druhým místem zajistily postup do krajského kola, to však bylo za nouzového 
stavu zrušeno. Stejně tak dívky přišly o šanci bojovat o postup na republikovou soutěž a cvičit na naší 
tradiční Mikulášské soutěži, zahopsat si na oblíbeném air tracku. Možnost zatrénovat, zablbnout si, 
něco si zahrát jsme měli jen v krátkých chvílích „netemna“ v červnu a září.  
 
Sportovní klub karate UNITOP ČR 
I tento rok vedli oddíl karate Daniel Krhut (4th Dan karate) a Vladimír Vrabec (2th Dan karate). 
V lednu 2020 se uskutečnila IX. Zimní olympiáda dětí a mládeže v Karlovarském kraji, na které se díky 
svým výkonům nominoval zástupce březovského oddílu karate Karel Benda. Ten reprezentoval náš 
oddíl v kata a v kumite a podařilo se mu na těchto hrách získat dvě bronzové medaile.  Jak je tomu 
v poslední době tradicí, na konci měsíce únor pořádala Česká Asociace Okinawského Karate a Kobuda 
ve spolupráci s naším oddílem karate, a především za pomoci města Březová ples karate. I když je tato 
akce nazvaná jako ples karate, jedná se spíše o sportovně-kulturní akci, na které jsou oceňováni nejlepší 
sportovci CAOKK za uplynulý rok. I zde se dostalo ocenění několika zástupcům březovského oddílu 
karate, kteří reprezentovali Českou republiku na Mistrovství světa a Evropy v roce 2019. V únoru 
pořádalo město Březová v prostorách multifunkčního centra také slavnostní vyhlašování nejlepších 
sportovců Březové za uplynulý rok, během nějž byli oceněni Radek Tirala, Karel Benda, Tereza 
Hadáčková, Lukáš Hoffman, Filip Hora, Matěj Hřib, Matyáš Havlíček a v neposlední řadě i trenéři 
březovského oddílu karate Daniel Krhut a Vladimír Vrabec. V březnu se uskutečnila Velká cena CAOKK 
v karate s názvem „O pohár starosty města Horní Slavkov“. Na tomto turnaji zastupovalo náš oddíl 
celkem 26 závodníků, kterým se podařilo získat celkem 39 cenných kovů v různých kategoriích (kata, 
kumite, super kick, kata tým, kumite tým). 
Na přelomu března a dubna došlo k uzavření veškerých sportovišť v důsledku protiepidemických 
opatření, a i naše trénování muselo přejit na domácí půdu. Všem členům oddílu bylo pravidelně 
zasíláno cvičení formou oblíbené TABATA KARATE, při kterém si každý mohl procvičit jak techniku, tak 
i posílit celé tělo a udržovat si tak fyzickou kondici. Členové oddílu pravidelně zasílali trenérům videa, 



jak na sobě makají. V následujících jarních a letních měsících se musely všechny sportovní kluby včetně 
našeho nadále řídit vládními nařízeními v souvislosti s ochranou proti covid-19 a tréninky se tak 
přesunuly na venkovní sportoviště, neboť ta vnitřní byla právě z důvodu vládních nařízení uzavřena.  
 
Rekreační minigolf   
Provoz minigolfového hřiště v areálu amfiteátru KD a MFC probíhal opět od května do září roku 2020. 
 
Benchpress 
Olympie Fitness Březová Klub i v roce 2020 pokračoval v aktivní činnosti, ale z důvodu vládních nařízení 
velice omezeně. 
 
FbK Démoni Březová 
Rok 2020 byl plný nečekaných událostí. I přesto stihnul florbalový klub. V soutěži Březovská amatérská 
florbalová liga se stihly odehrát kompletní čtyři základní části, ale v březnu bylo nutné soutěž přerušit. 
V červnu přišlo rozvolnění a stihlo se odehrát zbytek základní části i play-off. Družstvo Březové obsadilo 
konečné třetí místo. Přes letní prázdniny se připravoval nový ročník, ale zhoršující se epidemiologická 
situace vše zastavila. Do konce roku již nebyly odehrány žádné zápasy. 
 
Komise sportu 
Komise sportu v letošním roce neuspořádala žádnou větší sportovní akci pro veřejnost. 
 
Březovský prak  
Po jarním „pandemickém útlumu“ březovští prakisté pokračovali ve své střelecké soutěži. V tomto roce 
se podařilo odehrát seriál osmi soutěží (Mutěnice, Kynšperk nad Ohří, Kralupy nad Vltavou, Hluboké 
Mašůvky, Klatovy, Svojkvice, Moravský Písek). Loňské vítězství obhájil náš střelec Ladislav Truhlář, dále 
z našich střelců figurují v první desítce Josef Dubský (4.místo), Karel Berka (7. místo) a Pavel Rozmuš. 
Průběžné výsledky svědčí o nárůstu celorepublikové konkurence, kdy je velmi obtížné v každé 
jednotlivé soutěži uspět. Březovští však ukazují, že stále patří mezi nejlepší střelce. 
 
AMK – Klub biketrialu  
Dne 19. 9. se uskutečnila soutěž Mistrovství ČR, Pohár ČR a Pohár ČMF. Pořadatelé vzhledem 
k pandemické situaci s velkým napětím očekávali skutečnou účast soutěžících. Ta však nakonec byla 
velmi vysoká. Do Březové dorazila nejen kompletní reprezentační špička, ale i několik desítek jezdců, 
dětí i dospělých, soutěžích v kategorii Hobby. Novinkou letošní soutěže bylo, že část překážkových tratí 
byla situována v náročném terénu. Celou akci letos provázelo slunečné počasí. 
 
Fitnesscentrum Březová 
Provoz fitness byl samozřejmě také ovlivněn virovou pandemií, tak jako veškerá činnost nejenom  
v oblasti sportu. Respektovaly se veškerá opatření zapracované do manuálu vydaného Českou 
komorou fitness a od května se cvičilo za přísných hygienických opatření s omezeným počtem cvičících. 
Za těchto podmínek bylo registrováno do srpna celkem 660 cvičících. Po rozvolnění činnosti  
a následném zastavení provozů byl od října fitness opět mimo provoz. 
Uzavření prostor bylo využito pro dokončení nové pánské šatny se sprchovým koutem a vybudování 
hlavního vstupu do fitness-centra. 
 
Cyklistický Team bike Březová 
Po sportovní stránce se podařilo odjet několik závodů a vybojovat i pěkná umístění. Své si ale vybraly 
smůla, technika či chyby jednotlivců. Navíc se na start v dresu TBB postavilo pouze 8 závodníků, což je 
nejméně v celé historii TBB. Na pořadatelském poli byl z důvodu covidu dvakrát odložen Březovský 
bike. Bohužel ke konci se roku se mládežnická skupina rozpadla.  



Běžecké stopy 
Zimní běžkařská sezóna 2019/2020 se na běžeckých stopách Kamenice – Lobzy nevydařila, jak jsme si 
všichni představovali, a to přesto, že se přípravě běžkařských stop věnovalo na podzim mimořádné 
úsilí. Podruhé v 15 leté historii strojní údržby stop nebyl upraven ani jeden kilometr stopy z důvodu 
nepřízně počasí. Stejně jako v roce 2014 bylo sněhu poskrovnu a když nějaký sníh napadl, vzápětí přišla 
obleva.  Paradoxem je to, že ještě nikdy v minulosti jsme neměli trasy v tak výborném stavu a to díky 
enormnímu nasazení dobrovolníků a techniky a díky velmi vstřícnému přístupu vlastníků pozemků  
a nájemců honitby.  Celkem skupina dobrovolníků odpracovala asi 220 brigádnických hodin. 
 

Sbor dobrovolných hasičů 

V roce 2020 byl na Výroční valné hromadě, což je nejvyšší orgán našeho SDH potvrzen do funkce 
starosty SDH na další volební období (2020 – 2025) zvolen Miroslav Lukáš a dále byl posléze na jeho 
popud rozšířen na toto období Výkonný výbor na počet 9 členů. Činnost byla stále omezena z důvodu 
pandemie nemoci covid-19, ale i v této těžké době se snažili naši členové plnit úkoly, které jsou součástí 
názvu dobrovolný sbor hasičů, tudíž péče o majetek a prostředky, které jim byly svěřeny do péče. To 
vše ve stručnosti znamená: propagace na bázi dobrovolné činnosti, údržba objektu a prostranství okolo 
hasičské zbrojnice, údržba věcných prostředků používaných v požární ochraně, údržba vlastních 
osobních a ochranných pomůcek a v neposlední řadě techniky, kterou mají ve vlastnictví. Samozřejmě 
se musely plnit i úkoly, které si stanovuje město Březová v rámci své činnosti, jak na úseku kultury, kde 
se provádějí požární dozory při veřejných akcích, tak i pomoc s organizací některých akcí.  

Členové zásahové jednotky plnili v době pandemie na žádost města různé typy dezinfekcí jak na 
venkovních prostorách (dezinfekční postřiky dětských hřišť, autobusových zastávek v katastru města 
atd. a potom také vnitřních prostor jako je městský úřad, školky, škola, zdravotní středisko a MFC 
Březová). Mimo to také v tomto roce byla jednotka hasičů na příkaz operačního střediska KV kraje 
vyslána celkem ke 110 výjezdům všeho druhu a typu. Počet výjezdových hasičů v tomto roce byl 19. 
V druhé polovině roku 2020 započala rekonstrukce hasičské zbrojnice, byla kompletně provedena 
výměna střechy, výměna několika oken v půdních bytech, kompletní zateplení objektu, prodloužení 
třetí garáže, výměna vrat a celého oplocení prostoru hasičárny včetně chodníku okolo celého objektu. 

Rok 2020 byl plný nečekaných událostí a zvratů, které se dotkly i našich mladých hasičů. Leden byl 
poklidný a stihlo se ještě spousta věcí, jako byla návštěva bazénu v Sokolově, natočení videa do soutěže 
„Požární ochrana očima dětí“ a dále mladí hasiči navštěvovali zdejší tělocvičnu v rámci zimní přípravy 
na závodní sezónu. V únoru se mladí hasiči zúčastnili maškarního průvodu na Březové v rámci oslav 
Masopustu a pomalu se připravovali na první závody, jimiž měl být branný závod a štafeta dvojic  
v rámci celorepublikové hry Plamen. To vše ale překazil covid-19. Naposledy se děti sešly v půlce 
března, musely následně zrušit všechny naplánované akce a doufat, že se co nejdříve opět sejdou. To 
se bohužel nestalo, a tak se sešly až na konci června před hasičárnou na rozlučce se školním rokem, 
kdy si opekly buřty. Bohužel jsme byli nuceni zrušit tábor z důvodu požadavků, které vydala Česká rada 
dětí a mládeže. Po letních prázdninách činnost však netrvala dlouho a opět se musely rušit schůzky. 
Alespoň na podzim stihli mladí hasiči absolvovat závody jednotlivců v Jáchymově, kde naši kluci obsadili 
první (Jirka Ohnesorg), druhé (Kuba Krtek) a deváté místo (Jarda Pudil). Závěrečnou schůzku uspořádali 
v prostorách sokolovského kina. 
 

Zájmová a spolková činnost 

Babycentrum Slunečnice 
V roce 2020 fungovalo Babycentrum ve velmi omezeném provozu. Důvodem bylo vydání 
protiepidemických opatření v souvislosti s onemocněním covid-19. Program dětských školiček, 
pohybových her, angličtiny pro nejmenší i jógy pro dospělé probíhal jen od ledna do března 2020.  



V září 2020 fungovalo Babycentrum 3 týdny, než bylo opět ze stejných důvodů uzavřeno. Babycentrum 
v tomto roce nepořádalo ani tradiční Burzu dětského zboží.  
 
Pionýrská skupina Březová  
Pionýrská skupina Březová měla v tomto roce dva oddíly – Š(Ž)ampioni, Vlčata – a volnočasový klub 
VOČKaři. Z celkové počtu členů tvoří 26 děti a mládež do 26 let. Rok 2020 byl pro naši skupinu výroční, 
kdy jsme oslavili již 30 let své obnovené samostatné činnosti.  
Naše skupina se zapojila i do celorepublikové akce Zažehněme ohně, která se konala 21.3.2020 v 16:30 
hodin. Od března byly bohužel kvůli covidu-19 pozastaveny schůzky oddílů a rovněž naše činnost. 
V létě se konal za zvýšených hygienických opatření pionýrský tábor a koncem srpna jsme oslavili 50 let 
Bystřiny. Akce byla určena i pro veřejnost, kdy jsme zavzpomínali u tábornické stezky, u táboráku nebo 
při koncertě skupin na táborové základně. 
 
Místní skupina ČČK  
Místní skupina ČČK pokračovala v aktivní činnosti pod vedením Lucie Peroutkové. Nadále 
spolupracovala s radnicí především zajištěním zdravotnického dozoru při akcích pořádaných 
březovskou radnicí či základní školou. Dále se podíleli na organizaci soutěže mladých zdravotníků  
a táboru kroužku mladých zdravotníků pod záštitou ČČK. 
 
ZKO Březová  
Základní kynologická organizace Březová v roce 2020 z důvodu covidu-19 a koronavirových opatření 
neprovozovala žádnou činnost. Byla pouze změněna pozice předsedy klubu, kterou nyní zastává  
p. Oldřich Zachoval (p. Eduard Kalla odstoupil). 
 
ČSCH 
Dne 11. ledna 2020 opustil naše řady dlouholetý člen organizace, evropský posuzovatel králíků, 
místopředseda sekce králíků Evropského svazu chovatelů, místopředseda standardové komise králíků 
Evropského svazu a především budovatel chovatelského areálu na Kostelní Bříze, přítel Herbert Zens. 
Jeho stopa v naší chovatelské organizaci je nesmazatelná a bezesporu nám jeho chovatelské zkušenosti 
budou chybět.  Máme jeden z nejhezčích výstavních areálů v kraji, takže by byla škoda, aby výstavnictví 
zvířat v Kostelní Bříze zaniklo. 
 

Průmysl, zemědělství, doprava 

Průmysl 
Ve správním území Březové je největším průmyslovým podnikem Elektrárna Tisová, významným 
podnikem je též FCC (bývalá A.S.A), provozující skládku v Tisové, která je zdrojem několikamilionových 
příjmů rozpočtu města.  
 
 
 
Zemědělství  
V katastrálních územích patřících k Březové nadále hospodaří v lesích státní podnik Lesy ČR a působí 
zde několik soukromých zemědělců (farma v Rudolci, zemědělci v Lobzech, K. Bříze aj.). 
 
Doprava 
Službu hromadné dopravy zajišťovala v tomto roce firma Ligneta s.r.o.. Dotace z městského rozpočtu 
na provoz MHD se však opět zvýšila.  Vzhledem ke koronavirové epidemii byly autobusové spoje 



v průběhu roku omezeny (stejně jako v letních měsících o prázdninách) a i tak byli občany minimálně 
využívány.  

 
Pošta a spoje 

Ve městě sídlila v budově radnice pobočka České pošty s plným provozem v pracovních dnech.  
V zastavěném území byl dostupný telefonní signál všech tří největších mobilních operátorů (O2,  
T-mobile, Vodafone). Možnost přístupu k internetu měli občané prostřednictvím pevné telefonní linky, 
přímo v Březové a v některých integrovaných částech bylo k dispozici i bezdrátové připojení Wi-Fi 
některých operátorů. Přístup k internetu byl veřejnosti umožněn též v prostorách Kulturního domu  
a MFC Březová a v městské knihovně. 
 
 

Bezpečnost 

 
Služba Městské policie Sokolov  
Výkon služby městské policie zajištoval na základě veřejnoprávní smlouvy s MP Sokolov strážník  
p. Jaroslav Šlais. Vedení radnice se scházelo se zástupci bezpečnostních složek na pravidelných 
měsíčních poradách, na kterých projednávalo aktuální problematiku a informovalo mj.  
o připravovaných společenských akcích apod. 
 

Výstavba 

Bytová výstavba 
Nová bytová výstavba nebyla v tomto roce radnicí realizována.   
 
Výstavba RD 
V letošním roce bylo opět dokončeno a zkolaudováno několik RD v lokalitě Na výsluní. 
 
Ostatní výstavba  
Pokračovala I. etapa výstavby Sběrného dvora a byla vybudována nová parkovací místa ve vnitrobloku 
u čp. 131 – 135 nám. Míru, u čp. 181 – 203 v ul. Okružní a u čp. 100 – 101 v ul. Hlavní.  V Rudolci byla 
postavena na návsi nová kaple. 

 
Školství 

Základní škola  
Ve školním roce 2019/2020 byl ředitelem školy Mgr. Jiří Daneš, zástupcem ředitele školy Mgr. Jana 
Novotná. Ve škole pracovalo celkem 41 zaměstnanců, z toho bylo 30 pedagogických pracovníků a 11 
provozních zaměstnanců. Školu navštěvovalo 280 žáků, z toho v osmi třídách 1. stupně 155 žáků  
a v pěti třídách 2. stupně 121 žáků, 6 žáků plnilo povinnou školní docházku podle § 38, odst. 1. 
Do 1. třídy byli v tomto roce přijati 24 žáci, osmi dětem byl povolen odklad školní docházky. Povinnou 
školní docházku ukončilo celkem 37 žáků a všichni byli přijati do středních škol nebo do středních 
odborných učilišť. Jedna žákyně z 5. ročníku byla přijata na osmileté gymnázium. 
Školní družinu tvořila 3 oddělení s 86 žáky. Vychovatelky připravovaly pro děti zajímavý program, 
využívaly pro něj velmi dobře zařízené prostory tří tříd ŠD, hřiště, multifunkční centrum, okolí školy. 
Program zpestřily mnohé akce kulturního i sportovního charakteru do doby uzavření kvůli 
koronavirové pandemii.  



Školní jídelna vařila pro průměrně 430 strávníků denně – žáky a zaměstnance školy, cizí strávníky, 
Gymnázium, ZŠ a MŠ Mánesova v Sokolově. Školní kuchyně také hostila zahraniční stážisty projektu 
Edison. Školní jídelna prošla během léta celkovou rekonstrukcí vzduchotechniky i celkovou proměnou 
k lepšímu a modernějšímu zázemí kuchyně. Bohužel, vládní opatření vzhledem k pandemii vedla 
k dlouhodobému uzavření školní jídelny. Postupně se při jejich rozvolňováních sice mohlo vařit, ale 
bylo možné vydávat obědy jen přes výdajové okénko. To velmi ocenili cizí strávníci. Postupně se za 
dodržování určitých hygienických podmínek a zvláštní organizaci smělo vařit i pro žáky školy.  
Školní rok 2019/2020, a tedy i výuka, byly poznamenány pandemií způsobenou koronavirem, který 
vyvolal nemoc SARS-Covid-19. Od 11. března 2020 byly základní školy uzavřeny. Výuka probíhala 
distančním způsobem – především písemnou formou prostřednictvím emailů, systému Bakaláři,  
popř. dalších zvolených aplikací. Pedagogové po většinu doby pracovali z domova (home office). Toto 
bylo pro všechny zcela nové a nevyzkoušené. Učitelé, asistenti pedagoga hledali způsoby, jak udržet 
v komunikaci na dálku co nejvíce žáků – žákyň. Kvalita takovéto výuky hodně závisela na zázemí ve 
svých domovech, popř. na dopomoci svých rodičů. Zde se projevily nejen nedostatky v počítačovém 
vybavení domácností, ale také v rozdílné možnosti připojení k internetu. Záludné bylo také to, že mnozí 
rodiče (ale i pedagogové) věřili, že pandemie brzy pomine a děti se vrátí do školy. To se stalo až  
11. 5. 2020, kdy mohli, za určitých podmínek a hygienických opatření, do školy docházet žáci 9. ročníku 
kvůli přípravě na přijímací zkoušky. Většina z nich této možnosti využila. Přijímací zkoušky proběhly 
pouze v jednom termínu. Pro žáky 1. stupně se škola otevřela 25. 5. 2020, kdy této možnosti návratu 
využilo 59 %, dne 8. 6. 2020 se pak vrátilo do lavic 46 % žáků 2.stupně. 
Vzdělávání bylo složité, a i jeho hodnocení bylo poupraveno dle doporučení MŠMT. Na konci 2. pololetí 
prospěli 274 žáci, z toho s vyznamenáním 234. Neprospělo 0 žáků. Podle individuálního vzdělávacího 
plánu pracovali 24 žáci, s výukou žáků s SVP ve třídách pomáhalo 8 asistentek pedagoga. Asistentky 
pedagoga sehrály v 2. pololetí tohoto školního roku velmi významnou roli. Zprostředkovávaly distribuci 
materiálů žákům s problematickým internetovým připojením, doučovaly, mimo to šily roušky pro 
široké okolí.  
Škola v tomto školním roce zažívala situace, které naprosto změnily její chod, změnily způsoby 
vzdělávání. Pod „taktovkou“ MŠMT a MZČR se museli všichni přizpůsobit a zvládnout dříve 
nepraktikovanou výuku na dálku, naučit se novým postupům, metodám práce, zdokonalit práci 
s výpočetní technikou, nahradit veškerou běžnou komunikaci komunikací elektronickou. Pro žáky  
i jejich učitele to bylo velmi náročné období, jak po psychické, tak fyzické stránce.   
Kvůli pandemii se v březnu 2020 zastavila i práce kroužků - sportovní gymnastiky, sportovně 
pohybového kroužku, volejbalu, výtvarného, literárního, hudebního či zdravotnického kroužku, dále 
kroužku deskových her, Malého vědce, Klubu silných a Kroužku fyzické a psychické zdatnosti. Ukázalo 
se, že nemožnost se scházet se svými vrstevníky ve škole nebo v zájmovém kroužku má neblahý vliv na 
duševní vývoj dětí. Prožívaly stesk, samotu. I s tímto museli pomáhat pedagogové a na dálku vést 
třídnické hodiny, kde se snažili žáky podpořit. Vymýšleli pro ně i netradiční aktivity, např. pečení on-
line pro přetížené zdravotníky, policisty, nebo zadávali zajímavé úkoly, které mohli plnit na vycházkách 
se svými rodiči. 
Přestože se nemohla dokončit spousta soutěží a olympiád, škola zaznamenala i nějaké úspěchy svých 
žáků, např. na okresní úrovni uspěli Marie Hrušková (9.B) v chemické olympiádě - 1. místo, v soutěži 
v cizích jazycích – německém jazyce Petr Archeilger (9.B) - 2. místo, Vanessa Soprová (7.A) – 3. místo. 
Ocenili jsme i výborné výsledky ve sportovních soutěžích – v jednotlivcích: atletický čtyřboj - Martina 
Krausová (7.A) – 2. místo, Dominik Gaži (7.A) – 3. místo, přespolní běh - Nella Sacherová (7.A) –  
2. místo, v družstvech 1. místo v bowlingu (žactvo 1.st.), v silovém víceboji (ml. žáci 2.st.), 2. místo 
v pětiboji OVOV (žactvo 2.st.), v atletickém čtyřboji (ml. žáci 2.st.), 3. místo v atletickém čtyřboji  
(st. žákyně 2.st.), ve stolním tenisu a přehazované (žactvo 1.st.), 1. místo ve sportovní gymnastice  
(ml. žákyně, 2. místo (st. žákyně), 2. místo (st. žáci). Většina krajských kol se již neuskutečnila. 
Do 11. 3. 2020 se uskutečnily všechny plánované aktivity a zapojení. Žáci a žákyně se účastnili mnoha 
vzdělávacích programů např. v rámci environmentální výchovy, čtenářských aktivit, kulturních 
představení – návštěva taneční přehlídky, divadelních představení v ZČ divadle Cheb, DS Lupínek 
Březová, besed a workshopů ve spolupráci s městskou knihovnou. Přínosem v oblasti prevence byl 



Krimifest Březová (podzim 2019), programy v oblasti bezpečnosti na internetu, Vzpoura úrazům – 
program VZP, Ajax – program PČR, dentální hygiena apod. Pro žáky 6. ročníku byl organizován 
adaptační pobyt v Libé, třídy 4.A, 4.B a 5.B zde uskutečnily školu v přírodě. Kvůli covid-19 ale nemohl 
proběhnout lyžařský kurz. 
Škola byla zapojena do projektů v oblasti vzdělávání, v oblasti odpoledních mimoškolních aktivit, 
v oblasti sportu a zdravého životního stylu, prevence, EVVO, mezinárodního projektu. 
V lednu 2020 se naše škola zúčastnila projektu Edison organizovaného společností AISEC. Jeho úkolem 
je rozšířit obzory žáků českých základních škol v oblasti jazyků, zeměpisu, kultury. Osm stážistů 
z různých zemí světa, kteří byli ubytováni v rodinách žáků a pedagogických pracovníků, po dobu pěti 
dnů navštěvovalo vyučování, prezentovalo své země, besedovalo s žáky. Ti se zahraničními studenty  
z Austrálie, Kamerunu, Jordánska, Brazílie, Ukrajiny, Indonésie a Kyrgyzstánu nadšeně rozmlouvali 
v rámci svých možností anglicky, seznamovali je s naším krajem a zapojovali se do všech aktivit, které 
škola pro hosty připravila. Pobyt stážistů přinesl všem zúčastněným krásné zážitky a nová přátelství.  
Škola podporující tradice a zvyky si připomněla se svými žáky a občany Březové významná výročí, státní 
svátky, do tříd i do dalších institucí zavítal Mikuláš, všichni si zazpívali u vánočního stromu na náměstí 
Míru, svá poselství předali Tři králové, stihlo se ještě veselit v rámci masopustu. 
Ukončení školního roku se muselo obejít bez tradičního Posledního zvonění. Netradiční rozdávání 
vysvědčení venku v areálu a prostranství školy kvůli hygienickým pandemickým opatřením se ale 
ukázalo podle pořekadla „Všechno zlé je pro něco dobré“ jako velmi dobré a podnětné, protože se ho 
zúčastnilo mnoho rodičů a docházelo k velmi hezkým a dojemným setkáním.  
Řada akcí pro žáky byla realizovaná díky výborné spolupráci se zřizovatelem školy Městem Březová. 
Zastupitelé i pan starosta Miroslav Bouda školu podporují v mnoha směrech. I v tomto školním roce 
přivítali ve škole prvňáčky, pan starosta absolvoval několik besed s žáky 8. a 9. ročníku, spolupracoval 
se školním parlamentem, podpořil projekt Edison a mnohé další akce, rozloučil se s deváťáky. Zřizovatel 
byl pro školu v době koronavirové pandemie velkou oporou. Pravidelně se zajímal o situaci ve škole,  
o vydaná opatření ve školství, nabízel pomoc, opatřil hygienické pomůcky. Snažil se společně se školou 
o vzájemnou koordinaci v postupech, v plnění vládních opatření, hledání řešení některých situací 
v době nouzového stavu. 
Přes všechny komplikace s covidem-19 se ukázalo, že spolupráce školy s ostatními březovskými 
subjekty je nastavena na vysoké úrovni. Se školou spolupracovala Městská knihovna Březová, KD a MFC 
Březová, Dům s pečovatelskou službou na Březové, Sbor dobrovolných hasičů Březová a další. 
Vzájemné dobré vztahy se projevily právě v době pandemie v podobě různých vzájemných pomocí  
a podpory – např. šití roušek, poskytnutí prostor, zapůjčení ozonérů apod. 
Byl to školní rok úplně jiný, velmi náročný, ale mnohému nás všechny i naučil a v určitých oblastech 
posunul i dál. Všichni na jeho konci věřili, že se ale již nebude opakovat. 
 
MŠ Smetanova 
V roce 2020 bylo v Mateřské škole ve Smetanově ulici zapsáno 63 dětí ve třech třídách, které se od 
letošního roku přejmenovaly na Mrňousky (2-3 leté děti), Čipery (4-5 leté děti) a Šikuly (6-7 leté děti). 
Z tohoto počtu bylo do třídy Mrňousků přijato 8 dvouletých dětí, do prosince zde pracovaly 
v návaznosti 2 chůvy. Od září docházelo do MŠ v rámci povinné předškolní docházky 22 dětí. Pro tři 
děti se speciálními vzdělávacími potřebami zde ve třídě Čiperů a Šikulů pracovaly dvě asistentky 
pedagoga na poloviční úvazek. Proběhly změny v personálním obsazení pedagogických pracovnic.  
I nadále byly využívány finanční dotace z fondů EU - výzva „Šablony II - Operační program Výzkum, 
vývoj a vzdělávání“. Z tohoto programu byla financována chůva pro práci s dvouletými dětmi a jeden 
soubor setkávání rodičů, dětí a speciálního pedagoga p. Hruškové s názvem HYPO kurs. Zde se děti 
spolu s rodiči připravují na plynulý přechod do základní školy. Další akcí financovanou z tohoto 
programu byl vzdělávací kurz ICT v dotaci 8 hodin pro 3 pedagogické pracovnice a projektový den mimo 
školu, při němž děti ze dvou tříd vycestovaly na biofarmu ve Valeči. 
Školní vzdělávací program s názvem: „Celým rokem krok za krokem...“ byl rozpracován do okruhů – Já 
a moji kamarádi, Svět kolem nás, Pod pokličkou paní přírody a Radujme se, veselme se.  



Vzhledem k pandemii covid-19 byl tento rok nestandardní, jak již ve výchovně vzdělávacím procesu, 
tak i v možnostech tzv. nadstandardních aktivit. Na jaře byla MŠ škola pro děti z tohoto důvodu od  
17. 3. do 22. 5. uzavřena. Tato doba byla využita k přestavbě sociálního zařízení pro provozní 
zaměstnance v suterénu školy, renovaci podlahy a výmalbou v kanceláři vedoucí školní jídelny, 
nainstalování klimatizační jednotky do třídy v půdní vestavbě, renovacím zahradního nábytku, výměny 
koberce ve třídě předškoláků a důkladnému úklidu kabinetů, tříd a skladů. 
Nekonal se před plavecký výcvik pro předškolní děti, saunování, škola v přírodě, besídka ke dni matek 
a vánoční představení pro rodiče, velikonoční tvoření v MŠ, výrazně byly omezena divadelní 
představení.  V omezeném režimu se podařilo uskutečnit rozloučení s předškoláky a jejich pasování. 
Zápis do MŠ neprobíhal formou osobního kontaktu. 
V průběhu hlavních školních prázdnin byla vymalována 2. třída, kuchyň a byly zrenovovány zdi a strop 
v místnosti určené pro škrabání brambor.  
 
MŠ Komenského  
V roce 2020 bylo nové téma a to projekt „Poznej svůj region", kdy se děti na výletech zábavnou formou 
seznamovaly se svým okolím. Také pokračovalo již druhým rokem „Cvičíme se Sokolem" pro obě třídy 
v MŠ, kde děti zábavnou formou plnily různé úkoly. 
Ve třídě Rybiček chodilo do MŠ v roce 2020 24 dětí, ve třídě Motýlků také 24 dětí.  
Proběhlo vymalování vstupní chodby do MŠ s obložením a byly pořízeny nové magnetické nástěnky. 
V kuchyni byla provedena výměna radiátorů. 
Mateřská škola byla v roce 2020 ve své činnosti z důvodu koronaviru omezena.  
 

Statistické údaje o Březové a jejích obyvatelích 

V roce 2020 se na Březové k trvalému pobytu přihlásilo 69 občanů, odhlásilo se 66. Narodilo se 27 dětí 
a zemřelo 54 občanů. Uzavřeno bylo 17 manželství. Počet obyvatel k 31. prosinci činil 2 711. 
 

Počasí 

Měsíc leden byl teplotně nadprůměrný, bylo zaznamenáno 29 mrazových dnů. Sněhu v lednu moc 
nebylo. Únor byl nejteplejší v historii měření, teploty dosahovaly v průměru 5 °C. Byl ale i dost větrný. 
Od 9. února nás zasáhl hurikán Sabine, který byl nejničivější. V tomto měsíci nás ale zasáhla i bouře 
Dennis a silný vít Yulia. Březen a duben byly měsíce teplotně nadprůměrné, kdy teploty v maximech 
dosahovaly až 24 °C. Květen a červen byly teplotně průměrné, avšak nadprůměrné na srážky. Letní 
měsíce červenec a srpen byly oproti minulým letům teplotně i srážkově podprůměrné. Nejvyšší 
dosažení letní teploty byly v červenci (až 33 °C), avšak teplotní průměr byl 19 °C. V září jsme 
zaznamenali 18 deštivých dnů. Říjen a listopad byly mírně nadprůměrné měsíce, kdy teploty 
dosahovaly v průměru 11 °C. Prosinec se zařadil jako druhý nejteplejší měsíc za dlouhodobé měření. 
Vánoční svátky byly jako již několik let bez sněhu. 
 

Závěr 

Rok 2020 byl jedním z nejnáročnějším v novodobé historii. Covidová pandemie poznamenala život 
obyvatel po celém světě. Mnoho věcí bylo pro všechny nových, museli jsme velmi omezit společenské 
a sociální kontakty, naučit se pracovat a vzdělávat tzv. „on-line“. Tento rok nám i mnoho věcí „zakázal“, 
kdy jsme zároveň poznali, že bez spousty věcí, na které jsme byli zvyklí a brali je jako samozřejmost se 
dá žít. Snad bude příští rok v tomto ohledu již lepší a nebude celý definován koronavirem, tak jako rok 
letošní. 
 

Mgr. Michal Bedeč, Lenka Fialová 
 


